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bornosti, ktoré nám tu chýbajú. Možno určité 
zľavy na začiatok, alebo inak zvýhodnené 
podmienky. Ambíciou projektu je vytvoriť 
kultivované a atraktívne prostredie pre pra-
covníkov a návštevníkov. 

 ?   Koľko ambulancií je v pripravenom projekte? 
Pri vstupe do budovy Polikliniky je navrh-
nutá recepcia s  informátorom, prehľadný 
informačný systém a pohotovostné sedenie. 
Objekt polikliniky ráta s vybudovaním 42 
ambulancií, 41 lôžok zariadenia pre seniorov, 
27 lôžok pre pacientov a doplnkové funk-
cie polikliniky. Senčania by tam mali nájsť 
stomatologické ambulancie, ambulancie 
všeobecných lekárov delené na deti a dos-
pelých, priestory pre rehabilitáciu, kaplnku, 
paliatívnu ambulanciu s miestnosťou pre zo-
snulých, naplánované je aj zariadenie diag-
nostiky (mamografia, sonografia a RTG). Kaž-
dá ambulancia je navrhnutá s dostatočnou 
dimenziou plochy a pozostáva z vyšetrovne 
a ordinácie. 

 ?   V projekte je aj zariadenie pre seniorov. Bude 
takéto zariadenie rentabilné a bude ho mesto 
vedieť naplniť? 
Na túto otázku nám odpovedala už štúdia 
realizovateľnosti, ktorá stanovila, pre aký 
počet seniorov musí byť zariadenie pripra-
vené. Podľa toho je vypracovaný aj projekt. 
Zo všetkých strán počúvame, ako nielen na 
Slovensku starne obyvateľstvo, preto si mys-
lím, že nebude problém takéto zariadenie 
naplniť. 

 ?   Poliklinika je v centre mesta, ako bude rieše-
ná doprava? 
Už pri príprave bolo zrejmé, že sa budeme 
musieť venovať aj počtu parkovacích miest. 
Poliklinika totiž nie je len pre Senčanov a nie 
každý Senčan býva v blízkosti centra. Preto je 
pod poliklinikou plánované podzemné par-
kovisko s 86 parkovacími miestami. Rátame 
tiež s miestami pre sanitky a personál polikli-
niky. Ráta sa tam aj so zastávkou mestskej 
autobusovej dopravy. 
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Od 1. júla 2016 funguje na Slovensku 
rozšírená zodpovednosť výrobcov 
(RZV). Ide o princíp, podľa ktoré-

ho výrobcovia (v skutočnosti výrobcovia, 
dovozcovia, baliči alebo plniči) zodpove-
dajú za celý životný cyklus obalov. Od ich 
návrhu, cez výrobu až po nakladanie s od-
padom z obalov. V praxi sa táto povinnosť 
realizuje tak, že výrobcovia platia recyklač-
né poplatky (podľa množstva obalov, ktoré 
uvedú na trh) do organizácií zodpovednos-
ti výrobcov (OZV). OZV následne uzatvára-
jú zmluvy so samosprávami a zberovými 
spoločnosťami, ktoré realizujú triedený 
zber a recykláciu odpadu a OZV z recyklač-
ných poplatkov celý tento proces financuje. 
Je to iba pár dní čo Ministerstvo životného 
prostredia zverejnilo Správu o stave život-
ného prostredia za rok 2020. Je pravda, 
že jeden z kľúčových cieľov recyklovať do 
roku 2020 až 50 % komunálneho odpadu 
sme nesplnili. Množstvo skládkovaného 
komunálneho odpadu však postupne klesá 
a historicky prvý krát sme skládkovali me-
nej ako polovicu komunálneho odpadu. Na 
úrovni recyklácie obalov, ktoré spadajú pod 
RZV však dosahujeme vynikajúce výsledky 
už teraz. Aktuálnym cieľom je recyklovať 65 
% odpadov z obalov z množstva, ktoré sa 
uvedie na trh. Tento cieľ je stanovený pre 
rok 2025. V roku 2019 (novšie dáta ešte nie 
sú zverejnené) sa na Slovensku recyklovalo 
už 67,55 %. Ukazuje sa teda, že systém RZV 
je funkčný model. Napriek tomu vykazuje 
viaceré systémové problémy, ktoré majú aj 
vplyv na konkurenciu medzi výrobcami.

Problém recyklačných poplatkov
V roku 2020 sa začalo intenzívne diskutovať 
o tom či sú recyklačné poplatky nastavené 
správne. Impulzom bola štúdia Inštitútu 
environmentálnej politiky s názvom Ako 
pretriediť triedený zber. Štúdia konštatova-
la, že recyklačné poplatky nie sú nastavené 
férovo a dochádza ku krížovému financo-
vaniu jednotlivých komodít. Žiaľ je to dô-
sledok zle nastaveného systému, v rámci 
ktorého si jednotlivé OZV rozdeľujú obce 
podľa svojho trhového podielu a vo finále 
sa sledujú nepodstatné štatistiky. Pritom 
to, čo je dôležité, je plnenie cieľov recyk-
lácie a cieľa zberu. Dôsledkom nesprávne 
nastavených motivácií je skutočnosť, že 
niektoré OZV majú síce zazmluvnený po-
trebný počet obcí, ale ciele a limity neplnia. 
Tým svoju povinnosť neplní ani zmluvný 
výrobca. Takáto OZV vie následne ponúkať 
nižšie recyklačné poplatky, na ktoré zláka 
výrobcov aj s rizikom možného neplnenia 
povinností.
Cenový dumping sa neobjavuje iba v rámci 
súťaže medzi OZV, ale aj priamo vo vnútri 
jednej OZV. Pritom je RZV postavená na 
dvoch princípoch transparentnosti. Prvým 
je povinnosť zverejňovať výšku recyklač-
ných poplatkov na svojej webovej stránke. 
Druhým je princíp nediskriminácie, podľa 
ktorého musia mať všetci výrobcovia v rám-
ci jednej OZV rovnaké podmienky a platiť 
rovnaké recyklačné poplatky. V praxi sa to 
však nedeje. Výrobcovia preto začínajú vní-
mať skutočnosť, že recyklačné poplatky sa 

 ?   Má mesto peniaze na takýto veľký projekt? 
Ako ho plánuje financovať? 
Nakoľko ide o obrovskú investíciu, 
mesto Senec by ju samé nedokázalo fi-
nancovať. Zvolili sme preto kombináciu 

úveru v zahraničnej a slovenskej banke. 

 ?   Aký je predpokladaný termín začiatku prác? 
Na jeseň tohto roku začneme s  prípravnými 
prácami.

Neférová súťaž v obaloch 
poškodzuje aj váš biznis

pokračovanie na strane 4

http://zdravostavy.sk
http://celox.sk
https://www.parksystems.eu
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  Kooperačná burza SR - Rakúsko
V spolupráci so zastupiteľským úradom vo Viedni, Slovensko-rakúskou ob-
chodnou komorou, SARIO a s podporou MZVaEZ v rámci programu ekonomic-
kej diplomacie sme úspešne zrealizovali kooperačné podujatie slovenských 
firiem s rakúskymi obchodnými agentmi združenými pod Rakúskou obchod-
nou komorou.
Na kooperačnej burze, ktorá sa konala 10. marca v Raddison Blu Carlon hotel 
v Bratislave, sa zúčastnilo 65 slovenských spoločností a 22 zástupcov rakúskej 
strany, ktorí realizovali B2B pracovné rokovania. 
Po úvodných príhovoroch generálnej riaditeľky sekcie hospodárskej a rozvo-
jovej spolupráce MZVaEZ pani Lucie Kišš a riaditeľa BRK SOPK Juraja Majtána 
vystúpili odborníci z Rakúska k problematike obchodného zastupovania slo-
venských firiem na rakúskom trhu. Prítomné firmy veľmi ocenili predstavenie 
problematiky obchodného zastúpenia prostredníctvom videa a krátkej prezentácie od predsedu Spolkového výboru obchodných agentov v 
Rakúsku Roberta M. Hiegera. Dr. Gustav Breiter z právnickej kancelárie Viehböck/Breiter/Schenk & Nau Rechtsanwälte vysvetlil právo obchod-

ného zastupovania. Ekonomická diplomatka vo Viedni Bronislava Chmelová informovala o 
bilaterálnych vzťahoch medzi Slovenskou republikou a Rakúskom. Záver patril Mag. Chris-
tianovi Rebernigovi, výkonnému riaditeľovi obchodných zástupcov, ktorý sa venoval téme 
vyhľadávania obchodných zástupcov a Mag. Hansovi Christianovi Kügerlovi, obchodnému 
radcovi Rakúskeho veľvyslanectva v Bratislave. 
Po úvodných prednáškach sa konali individuálne B2B rokovania firiem. Slovenské firmy vy-
užili možnosť prezentácie svojej firmy a výrobkov.
Na podujatí sa zúčastnilo viac ako 100 účastníkov prevažne zo sektorov kovospracujúceho 
priemyslu, spracovania dreva a potravinárskeho priemyslu. 
Zúčastnené firmy pozitívne hodnotili nové, cenné a užitočné informácie, podporu sloven-
ských podnikateľov, výmenu skúseností, výbornú atmosféru a možnosť prezentácie svojich 
výrobkov pod jednou strechou.                                                                                                                   Ik

  Duševné vlastníctvo 
 v podnikaní
BRK SOPK V spolupráci s CTT CVTI SR, pripravila bezplatný webi-
nár: Čo mi prinesie ochrana duševného vlastníctva v podnikaní? 
Uskutoční sa 28. apríla 2022 od 15:00 – 16:00 hod. online – Webex 
(po prihlásení sa na webinár dostanú účastníci inštrukcie k pripo-
jeniu). Webinár odpovie na otázky:
• Čo všetko si môžem chrániť v podnikaní ako duševné vlastníc-

tvo?
• Čo mi môže priniesť komerčné zhodnotenie môjho duševného 

vlastníctva?
• O koľko menej ma teraz môžu stáť prihlášky ochranných zná-

mok a dizajnov, ale i patentov?
• Ako môžem nadviazať spoluprácu pri vývoji produktu s vý-

skumným pracoviskom z univerzity?
• Ako môžem získať bezplatné konzultácie a rešeršné služby, aby 

som vedel, ktoré duševné vlastníctvo si môžem ochrániť?
Na záver bude priestor na otázky účastníkov.

  Seminár o digitálnom 
 marketingu
Žijeme v dobe, keď musíme najskôr predať, až následne vyrobiť. Ob-
chod a marketing zaisťujú vysoké marže a ich dlhodobú udržateľnosť. 
Je to proces, ktorý treba riadiť a zlepšovať. Prichádzajú nové metódy 
a nástroje pre riadenie a optimalizáciu tohto procesu, ktoré mnohí 
majitelia firiem ani ich špecialisti na obchod a marketing nepoznajú.
Webinár Obchod a marketing v digitálnej dobe je určený pre majite-
ľov a vrcholových manažérov firiem, pracovníkov obchodu a marke-
tingu, inovátorov a vývojárov nových výrobkov a služieb
Jeho cieľom je ukázať najnovšie trendy v obchode a marketingu pre 
rôzne druhy výrobkov a služieb B2B a B2C, zoznámiť sa s modernými 
nástrojmi obchodu a marketingu v digitálnej dobe a ukázať si postup 
budovania obchodného a marketingového ekosystému na konkrét-
nych klientoch
Webinár sa koná dňa 7. 4. 2022 od 9:00 hod do 13:00 hod.
Bližšie informácie poskytne Ing. Ivana Kondášová, 02/4829 1247,  
e-mail: ivana.kondasova@sopk.sk
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stávajú nástrojom konkurenčného boja. Pritom ide o regulovaný trh, 
ktorého hlavným finančným nástrojom je práve recyklačný poplatok. 
Ten môžeme porovnať s DPH alebo povinnými odvodmi. Žiadny pod-
nikateľ by asi nebol rád keby jeho konkurent platil nižšiu DPH alebo 
nižšie odvody. Takto sa neférová súťaž medzi OZV potom negatívne 
premieta aj do súťaže medzi výrobcami na ich primárnych trhoch, na 
ktorých si konkurujú. Takto by to fungovať nemalo.

Sme unikát v EÚ
V už spomínanej štúdii boli veľmi dobre popísané systémové prob-
lémy RZV. V prvom rade ide o nesprávne nastavenie spolupráce s 
mestami a obcami a ich prerozdeľovanie medzi OZV. Toto je unikát 

aj v rámci EÚ, ktorý vedie ku každoročnému prezmluvňovaniu sa-
mospráv a narušeniu kontinuity financovania, ale aj podporných 
vzdelávacích aktivít. Štúdia priamo odporúča zaviesť rakúsky model 
triedeného zberu. 
OZV pôsobia na regulovanom trhu, dostávajú na svoju činnosť auto-
rizáciu a regulátorom je v tomto prípade ministerstvo. Je potrebné 
čo najviac využívať existujúce nástroje a intenzívne OZV a výrobcov 
kontrolovať a v prípade potvrdeného porušenia pravidiel vyvádzať 
dôsledky. Inak to vysiela zlý signál smerom k výrobcom, ktorí svoje 
povinnosti celé roky plnia.

RNDr. Michal Sebíň, PhD.
riaditeľ OZV NATUR-PACK
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